

တၢ်ဘျးဒီးတၢ်ဆၢတၢ်အလံာ်န့ၣ်ကျဲ (Vedtekter)

ကီၢ်နီၤဝ့ၣ်ဘျးထံကရၢမိၢ်ပှ်

တၢ်ဆၢတၢ်ပာ်ပနီၣ်အီၤဖဲန့ၣ်ကတၢၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖျိၣ်ဖဲဝ့ၣ် (Trondheim) ဝဲ ၁၃သီလၢယုၤလံာ်
၁၉၇၉န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ

တၢ်ဆီတလဲန့ၣ်တၢ်မၤနီၣ် ၁၉၈၆, ၁၉၉၂,

၁၉၉၃, ၁၉၉၅, ၁၉၉၇, ၁၉၉၈, ၂၀၀၁, ၂၀၀၂, ၂၀၀၃, ၂၀၀၄, ၂၀၀၆, ၂၀၀၇, ၂၀၀၈,
၂၀၁၂, ၂၀၁၃, ၂၀၁၄, ၂၀၁၅, ၂၀၁၇, ၂၀၁၈, ၂၀၁၉, ၂၀၂၀ ဒီး ၂၀၂၂.

§ ၁. မံၤသၢ်(Navn)

ကီၢ်နီၤဝ့ၣ်ဘျးထံကရၢမိၢ်ပှ်

§ ၂. တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်ဖိ(Formål)

နီၤဝ့ၣ်ဘျးထံကရၢမိၢ်ပှ်မ့ၢ်ဝဲခရံၣ်ဖိတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ကရၢတဖုလၢအဟံၣ်ဒိၣ်ပာ်ကဲဝဲလံာ်စီဆံၣ်လၢအမ့ၢ်လံာ်
န့ၣ်ကျဲလၢတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ် သးသမ့ၤဒီးတၢ်သိၣ်လိသီလိ လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤဆူတၢ်ဒီးစ့ၢ်
ဒီးဘျးအတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အလုၢ်အလၢန့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကရၢအံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သဘျးအါဖုပာ်ဖျိၣ်
မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်စ့ၢ်လီၤယုၤမံၤရၢၣ်တၢ်မၤလၢကီၢ်နီၤဝ့ၣ်အပူၤဒီးလၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤလၢအန့ၣ်လီၤကဲ
ဝဲကရၢဖိအဒုတဖုလၢနီၤဝ့ၣ်ကရၢမိၢ်ပှ်အဖီလၢန့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်ဒီးမူဒါတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢကစီၣ်ကဖီ
မၤဖျါထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုလၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးပၤဆျာ်ရဲၣ်ကျဲဝဲတၢ်စ့ၢ်လီၤယုၤမံၤသကိးတၢ်လၢယုၤ
ဘီမ့ၢ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကနၢ်ပာ်ဘျးထံကရၢမိၢ်ပှ်တၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤလၢအအိၣ်ကွဲးလီၤအသးလၢလံာ်တၢ်
ဘျးဒီးတၢ်ဆၢတၢ်အလံာ်န့ၣ်ကျဲ(vedtekter)အပူၤ, တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ် လၢအဘၣ်တၢ်ကွဲးလီၤ
အီၤလၢလံာ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဘျးခိၣ်သ့ၣ်(Grunnlagsdokumentet)ကွၢ်လံာ်ဘျးဝဲလၢတၢ်ဆၢတၢ်
ပာ်ကဲပာ်ကျဲအီၤဖဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖျိၣ် ၁၂.၁၁.၂၀၂၂ အန့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဘျးခိၣ်သ့ၣ် တဘျးအံၤမ့ၢ်ဝဲလံာ်တၢ်ဘျးခိၣ်သ့ၣ်တဘျးလၢ(vedtekter)အ
မံၤညါန့ၣ်လီၤ ဒီးတၢ်ဆီတလဲအီၤသ့ၣ်ဝဲလၢပှ်ပာ်ထီၣ်အိၣ်ဖျိၣ်အနီၢ်ဂံၢ်အါအတၢ်သးလီၤပလိာ်ဖဲပ
ကဆီတလဲ (vedtekter) အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

§ ၃. တၢ်ကရၢကရိအတၢ်အိၣ်သး(Organisasjonsforhold)

က) နီၤဝ့ၣ်ဘျးထံကရၢမိၢ်ပှ်မ့ၢ်ပှ်စ့ၢ်တၢ်အတၢ်တဖုလၢအဆးလီၤပာ်ပနီၣ်အမံၤလၢအဘၣ်
လိာ်သးဒီးနီၤဝ့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျးလၢအဘၣ်တၢ်ပာ်လီၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

ခ) နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်ဘဉ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ခဲအိၣ်လၢပျာ်မၤတၢ်ဖိတကရူၢ်လၢအခိၣ်မ့ၢ်ဝဲန့ၢ်ခိၣ်ကျၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဂ) န့ၢ်ခိၣ်ကျၢ်ဘဉ်တၢ်ယုထုထီၣ်အိၣ်လၢကိၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒိၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါလၢယုန့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်က့ၤယုထုထီၣ်ကဒါက့ၤအိၣ်သ့ဘဉ်ဆဉ်ကန့ၢ်ဘဉ်က့ၤတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါထဲဒၣ်လၢလွံၢ်န့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဃ) နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်ကဲဝဲကရုဖိလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျါဘျာထံတဖၣ်သိၣ်မ့ၢ်ကရု ဒီးကိၢ်ယုရပၤဘျာထံစၢဖျိၣ်ကရုအပူၤန့ၣ်လီၤ.

§ ၄. တၢ်ခွဲးယၢ်အတၢ်န့ၢ်ပၤတၢ် (Rettslig status)

က) နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်မ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်ပၤလီၤသးကရုတဖုန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်ဒီးကရုဒုတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢကရုမိပျာ်အဖိလၢလၢအအိၣ်ဒီးအ (vedtekter) ဒၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်ပၤပနီၣ်အပတီၢ်တမံၤဖိအဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်အတၢ်န့ၢ်ပၤတၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

ခ) နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်ပၤဆုၢ်ဝဲဒၣ်အနီၢ်ကစၢ်တၢ်အိၣ်ယၢ်တၢ်ထူးတၢ်တီၤဒီးအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဟီၣ်ဒံးလၢအပၤဘဉ်ဝဲတဖၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်လီၤလီၤဆူအဝဲသ့ၣ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးလၢအဂၤတပၤတခီအဝဲသ့ၣ်တပၤဘဉ်ဝဲတၢ်အိၣ်တၢ်ယၢ်, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဟီၣ်ဒံးဒီးတၢ်ဟဲန့ၣ်တဖၣ်လၢအဘဉ်ပးဒီးပျာ်နီၢ်တဂၤလၢလၢအပၤဘဉ်ဝဲလၢနိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဂ) နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်တူၢ်လိၣ်လီၤလီၤဝဲအနီၢ်ကစၢ်အကမၢ်ဒီးကရုထံလၢတၢ်ဟ့ၣ်တ့ၢ်ပးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ကမၢ်လၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢပျာ်နီၢ်တဂၤလၢ နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ် အပူၤန့ၣ်တၢ်တဟံးန့ၢ်မူဒါဘဉ်.

§ ၅. တၢ်ကဲထီၣ်ကရုဖိ (Medlemskap)

က) တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကိးဖုဒဲးလၢအအိၣ်ဒီးဘျာထံတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၢ်အလုၢ်အလၢ်ဆုၢ်ထီၣ်လံၣ်ပတံလၢကကဲထီၣ်ဝဲကရုဖိလၢ နိုဝုဘျာထံကရုမိပျာ်အပူၤဒီးလၢတၢ်ဆၢတဲာ်အိၣ်လၢကိၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ် (landsmøtet) အပူၤန့ၣ်လီၤ. (Hovdestyret) ပၤဆုၢ်တၢ်ထီၣ်ကမံတံာ် ကဟံးန့ၢ်တၢ်ထီၣ်တၢ်ပၤသးလၢအဘဉ်ပးဒီးလံၣ်ပတံထီၣ်တဘျုးအံၤအဂ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဘူးအိၣ်တၢ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢတဲာ်တူၢ်လိၣ်တၢ်ကသ့အဂီၢ်လိၣ်ဘဉ်ဝဲပျာ်နီၢ်ဂံၢ်အါအတၢ်ဆၢတဲာ်လၢကဘဉ်အိၣ်ဝဲခံပူၤသ့ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ခ) ကရုတိအိဉ်ဖိဉ်ဖိတဖုဉ်စုဉ်ကဘဉ်အိဉ်ဒီးတိအာဉ်လီလူပိဉ်ထွဲလတိသးတိအပူလက ဆိဉ်ထွဲသခုထီဉ်ဘျာထံကရုမိဉ်ပုဉ်အတိဖံးတိမဘဉ်ဆဉ်အဝဲသုဉ်တလိဉ်ဘဉ်လူပိဉ်ထွဲ တိဘျာ သဲစးခဲလတိ လအကမဘျးစဲအသးနီဉ်နီဉ်ဒီးဟံးမူဒါခဲလတိလ

နီဉ်ဝဲဘျာထံကရုမိဉ်ပုဉ်အပူ, လအန့ဉ်အလီသးလီပလိဉ်လူပိဉ်ထွဲလတိဆာတဲဉ်သုဉ်တဖဉ် တနီဉ်နီဉ်လလံဉ်ဂံဉ်ခိဉ်ထံးတိဘျာခိဉ်သုဉ် (Grunnlagsdokument) တဘဉ်အပူလပကထံဉ်ဘဉ် အိဉ်တိကွဲးအိဉ်လအနီဉ်ဂံဉ်(၂)ဖဲလံဉ်တိနဲဉ်ကျဲတဘဉ်အံအပူအသိးန့ဉ်လီ. အါန့ဉ်အန့ဉ်တိဟံ လီစုဉ်ကီးဝဲလတိအိဉ်ဖိဉ်ကရုဖိတဖုလံဉ်ကဘဉ်မလီတံဉ်စုဉ်ကီးဝဲလတိကဟ့ဉ်တိမဆူ တိအိဉ်ဖိဉ်သရဉ်တဖဉ်အဂီဉ်ကဘဉ်တိဟံပနီဉ်အိဉ်ဖိဉ်(Det Norske Baptistsamfunn)အ တိရဲဉ်တိကျဲန့ဉ်လီ. တိအိဉ်ဖိဉ်တဖဉ်ကဘဉ်လူပိဉ်ထွဲဝဲတိကဘဉ်တိဉ်ဖျါထီဉ်တိဂုဉ်တိကျဲ န့ဉ်(Det Norske Baptistsamfunn)ဟံလီတုဉ်ဝဲလတိကဘဉ်တိဉ်ဖျါထီဉ်အိဉ်တဖဉ်လအဘဉ် လိဉ်သးဒီးတဘျာလအမုဉ်တိဘျာတိဘါအတိစုဉ်တိန့ဉ်, တိအိဉ်မူအလုဉ်အလုဉ်အတိဟံပနီဉ် အသိးန့ဉ်လီ.

ဂ) တိမုဉ်မကမဉ်တိဘျာတိဆာတဲဉ်အပူ(vedtektene)အံမုဉ်အိဉ်ဒိဉ်ဒိဉ်မုဉ်မုဉ်ဒီးတိဘျာခိဉ် သုဉ်လံဉ်ဂံဉ်ခိဉ်ထံးအပူ (Grunnlagsdokument) မုဉ်ဂုဉ်, မုတမုဉ်တိတလူပိဉ်ထွဲတိဟံပနီဉ် တိအိဉ်ဖိဉ်သရဉ်တဖဉ်အတိရဲဉ်တိကျဲဘဉ်တိဒီးထီဉ်တိကမံးတံးဟဆူ တိ (hovdestyret) ဟံးန့ဉ်မူဒါသ့.လအခဲကတိတသ့လအဘဉ်မးအဝဲသုဉ်ဟံဖျါထီဉ်ဝဲတိဂုဉ်ကီ အံလအကီဉ်မိဉ်ပုဉ်အတိအိဉ်ဖိဉ် (landsmøte) ဒ်သိးတိထုးထီဉ်ကွံဉ်ဝဲတိအိဉ်ဖိဉ်တဖုန့ဉ်လအ (Det Norske Baptistsamfunn) အပူအဂီဉ်န့ဉ်လီ. ထီဉ်တိကမံးတံးဟဆူတိ (hovdestyret) ကဟံလီရဲဉ်ကျဲလီဆိတိကဘဉ်မအိဉ်ဖိဉ်လဲဉ်ဒ်လဲဉ်အကျဲလတိကထုးထီဉ် ကွံဉ်တိလအဘဉ်ပးဒီးတိအိဉ်ဖိဉ်လအကထုးထီဉ်ကွံဉ်အိဉ်အဂုဉ်ဒီးပဲဉ်ထံနီဉ်ဖးစုဉ်ကီးတိထုး ထီဉ်တိဂုဉ်အံကြးတိဉ်ထီဉ်လအ (landsmøte)ခါတဘဉ်တိဉ်ဘဉ်ခါန့ဉ်လီ. တိဂုဉ်မုဉ်ထီဉ်တခိး ဒီးတိကဘဉ်တဲသကိးလအဂုဉ်အကျဲလအ (landsmøte) အပူဝဲလံဉ်ရဲဉ်ကျဲတခါအံတိလူပိဉ် ထွဲမဝဲအိဉ်ကသ့အဂီဉ်လိဉ်ဘဉ်ဝဲတိအိဉ်ဖိဉ်လအမုဉ်ကရုဖိတဖုဉ်ကဘဉ်ဟ့ဉ်အတိဖးသးလီပ လိဉ်ကဘဉ်အိဉ်ဝဲ ၄၀မုဉ်ကယန့ဉ်လီ. ဒ်န့ဉ်အသိးတိဆာတဲဉ်ဘဉ်ပးတိထုးထီဉ်ကွံဉ်တိအိဉ် ဖိဉ်အဂုဉ်ကဘဉ်မုဉ်တိဆာတဲဉ်တမံဉ်ဒီးတိဆိတဲတိဘျာခိဉ်သုဉ် (vedtekter) အပူ နီဉ်ဂံဉ်အါအသိးန့ဉ်လီ. တိအိဉ်ဖိဉ်လအဘဉ်ပးဒီးတိဂုဉ်အံအပူခါစးလတိအိဉ်ဖိဉ်ပူတ ဖဉ်တအိဉ်ဒီးတိခွဲးလကဟ့ဉ်တိဖးအဂီဉ်တသ့ဘဉ်.လီဆိဒ်တိ,တိဂုဉ်အခါဝဲအံလအတိဆာ တဲဉ်အခိဉ်ထံးတဘျီတုဉ်လအခဲဘျီတဘျီဒ်လဲဉ်တိအိဉ်ဖိဉ်လအဘဉ်ပးတိဂုဉ်အဝဲန့ဉ်ဟ့ဉ်တိ တိဖးတိဆာတဲဉ်လအ(landsmøte) တသ့ဘဉ်န့ဉ်လီ.

ဃ) တိအိဉ်ဖိဉ်တဖဉ်လအဟးထီဉ်ကွံဉ်မုတမုဉ်တခိထုးဖးသးနီဉ်ဝဲဘျာထံကရုတိအိဉ်ဖိဉ်မိဉ်ပုဉ် န့ဉ်တန့ဉ်ဘဉ်တိန့ဉ်သါဒီးတိအိဉ်ဖိဉ်ယးဒီးတဘဉ်ပးဒီးကရုမိဉ်ပုဉ်အတိပန့ဉ်သါတိတဖဉ် ဘဉ်. ဒီးယုန့ဉ်တိသုဉ်တဖဉ်အံအခွဲးတအိဉ်နီတမံဘဉ်.

§ ၆. ကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်(Landsmøtet)

က) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်မုတ်နီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာအတ်စိတ်ကမီထီကတ်န့လီ.

ခ) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်မုတ်န့ကတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်(Årsmøte) လာနီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာအတ်ဂီ(Oslofjord Folkehøyskole)ဒီးဘျာထံတဖ်အတ်သ့ထီဘျီထီဘျီန့သီကရမိတ်န့လီ.

ဂ) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အိတ်ဒီးအိတ်ဖိုင်ဖိုင်တဖ်အတ်စိတ်တဖ်န့လီ. တ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ဘျာစးသ့တဖ်အံကဘ်ကဲတံလံတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ဖိလအတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အပူအစုကတ်ခံလါလတ်ကဆူအီဆူကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ကသ့အဂီန့လီ. ပုလအတ်ကတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်သရ်တဂလတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်တဖ်အပူကဲဘျာစးလအတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အဂီသ့ဝဲ, မုတ်န့သကုအတ်မုတ်ကဲဘျာစးအိတ်ဖိုင်ဖိုင်ဖိနီကီတ်လတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အဂတဖ်လာနီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာအပူဖ်လဲန့လီ.

တ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ကိးဖုလအတ်အိတ်ဒီးအတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ဖိ ၂၅ဂဆူအဖီလ်န့ဘျာဝဲအတ်စိတ်(၂)ဂသ့န့လီ. ဆူမဲညါကဒီးတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ဖိ(၂၅)ဂအတ်စိတ်တဂ,ဒီးသ့ထီထီဆူညါကွတ်ကွတ်န့လီ. တ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အဂီဂံမုတ်နီဂံလတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်တဖ်စုတ်စုတ်အပူကရမိတ်တံနီလအတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်မနီမလါအပူဖ်န့ခိတ်ထံး ၁ သီဒီးလါ အဆကတ်တီဘျာစးဒီးန့အတ်န့အပူန့လီ.

ထီဘိပဆူတ်ကမံးတံးခိတ်ကျာ (hovdestyret) အပူတဖ်,နီဂျီခိတ်ကျာလာနီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာအပူ, ပဆူတ်ကမံးတံးဖိတဖ်လ(Baptistenes Eiedomsdrift) ဒီး (Oslofjord Folkehøyskole) ယုတ်ဒီးခိတ်နီမတ်အဂတဖ်လာနီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာအပူ,ကရမိတ်ပျာအဒုအတြိတဖ်အိတ်ဒီးအတ်တတ်ပဒီး တ်ဟ့ဂျီကတ်ပန့လီ. တ်ဂုလိတ်မုတ်လိတ်တ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်လတ်ပနီနီဒီးပတ်စါအီဒ်(menighet planter) လာနီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာအပူတဖ်အိတ်ဒီးအခွဲလကဟဲထီကွတ်ဒီးကွတ်လိတ်စါဒီးဘျာစးခံဂလအတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ယုတ်ဒီးတ်ကတ်တတ်ပအတ်ခွဲတ်ယတ်န့လီ. ပုလအတ်သ့တဖ်မုတ်ဒီးန့ဘျာထံကရမိတ်ပျာအခွဲလကီတ်အတ်အိတ်အတ်ဆတ်လါအကတ်တတ်အခွဲအယတ်အိတ်မတ်ဝဲသ့န့လီ.

ဃ) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်မုတ်တ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အိတ်ထီပျီပျီပျါပျါလပူကိးဂအဂီ, အဂီကတ်ဖ်ဝဲကဆတ်ဝဲလါအမုတ်တ်ကကတ်တံးတြိတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အဆကတ်တီန့လီ.

င) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်ညီနီဘတ်တ်မအီကိးမုတ်န့န့လီ. ဖတ်အိတ်သးလါဆီမုတ်အိတ်ထီတမံမံတခီ, ပဆူတ်ကမံးတံးလာနီဝုဘျာထံကရမိတ်ပျာ (Oslofjord Folkehøyskole)

ဒီး(Baptistene Eiendomsdrift) အတ်ဆတ်ဝဲကိးအဖီခိတ်သ့ဝဲတန့အတ်ပူသ့ဝဲန့လီ. ပုလအတ်အိတ်ဒီးမုတ်တ်ဖ်မလတ်ကရမိတ်ပျာအပူဘျာစးတဖ်ဒီးပုလကဘ်တ်ယုထကဒါကုလကီတ်အိတ်ဖိုင်ဖိုင်အဂီတဖ်ကဘ်တ်သ့ထီထီအမုတ်တ်အတ်ဖ်မန့လီ.

စ) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ကဘတ်တီဒါလီအီအေကတတ်(၆) လါတချူးလာတတ်ကမအီဒီးဘတ် နှင့်လီ. တတ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးဆူကီတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်တတ်ကဘတ်ဆူအီဆူပဆူတတ်ကမံး တံးအစုပူအေကတတ်(၃)လါတချူးဒီးလာတတ်ကမအီဒီးဘတ်နှင့်လီ. ပဆူတတ်ထီဘိကမံး တံးကဘတ်ကွဲးဟ်ဖျါထီတ်အိတ်ဖိုင်အတတ်ရဲတ်ကျဲတပူယီဒီးကမံးတံးလာ (Oslofjord Folkeskole) ဒီး (Baptistene Eiendomsdrift) ဒီးတတ်အဲအံကဘတ်ဘူးစဲတပူယီတတ် ဂုတ်တတ်ကျိအလံာ်မနီတ်မယါဒီးဆူအီဆူတတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်အအိတ်အစဲခံကတတ်(၂)လါတ ချူးဒီးလာကီတ်အိတ်ဖိုင်စးထီတ်ဒီးဘတ်နှင့်လီ. တတ်ဂုတ်အဂတဖတ်စွတ်ကီးတတ်ထဲသကီးအဂုတ်အ ကျိလာကီတ်အိတ်ဖိုင်သုဝဲမုမုလာတတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်အနီဂံမုအိတ်၂၀ မျးကယလာအအာတ် လီတူတ်လိတ်ဝဲသုနှင့်လီ.

ဆ) တတ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးဆူကီတ်အိတ်ဖိုင်လါအအိတ်ဒီးတတ်ဘတ်တတ်ဘျာသဲစးလာအခိပညီ အိတ်တဖတ်(တတ်ဘျာလာတတ်ဆာတ်လာကီတ်အိတ်ဖိုင်အပူ) ဘတ်တတ်ဟ်ဖျါတီတ်ထီတ်အီ လါပဆူတတ်ထီဘိကမံးတံးသု, မုမုဒ်သီးဖဲလာတတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်အကျိတတ်သမံသမီးတတ်ဂုတ် ဝံအလီခံအိတ်ဒီးတတ်သးဆူဒီးတတ်ဆီတ်ထွဲအါလာကဆူတီတ်ထီတ်ဆူကီတ်အိတ်ဖိုင်ဒိတ်အ အိတ်နှင့်လီ. တတ်ကဘတ်ကွဲးဟ်ဖျါထီတ်စွတ်ကီးလာတတ်အဲအံမုတတ်ဟုတ်ကူတ်လာ (တတ်ဘျာဖီး သဲစးလာကီတ်အိတ်ဖိုင်အတတ်ဆာတ်). ဖဲတတ်ဂုတ်အံတတ်ဆူထီတ်အီနှင့်ကဘတ်တတ်ဘူး စဲယုတ်ဒီးလံာ်ဘူးစဲလာအဒုးနဲတ်ဝဲအတတ်မဟ်စာတတ်တတ်မနုဒီးတတ်မကွတ်ဘတ်ယးတတ်ဂုတ်ကီလာ ကပိတ်ထွဲထီတ်အခံလာအပတ်ယုတ်ဒီးတတ်ရှုပူးဘတ်ယးဒီးတတ်ဂုတ်ကီလာအကပိတ်ထွဲထီတ်တတ်ဂုတ်ဝဲအံ လါနီဝုဘျာထံကရုမိတ်ပုတ်အဂီဒီးတတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်အဂီဒ်လဲတ်ဒ်သီးလာတတ်ဆာတ်ယးတဖတ် တတ်မုတ်တလူပိတ်ထွဲအီဘတ်တခိနှင့်လီ.

တတ်ဂုတ်အံတတ်ကဟံးထီတ်တတ်ပိတ်ထဲသကီးလာကီတ်အိတ်ဖိုင်အပူမုမုတခိလာကရုတတ် အိတ်ဖိုင်ဖိတဖတ်ယုထီတ်ဝဲအယိအေကတတ်(၄၀)မျးကယဒီးဟ်ပတြိတ်ကွတ်ဒ်ပစံးအသီးတတ်ဟ် ပနီတ်အတတ်ရဲတ်ကျဲလဲကျဲခဲလတ်ဘတ်လူပိတ်ထွဲမအီဝံလံနှင့်လီ. တတ်ဆာတ်လာတတ်ဘျာ လါကီတ်အိတ်ဖိုင်တတ်ဆာတ်လိတ်ဘတ်ပုနီဂံအါတမံယီလာကဟုတ်တတ်ဖးတတ်ဆာတ်ဒ်တတ် ဆီတလဲဝဲ(vedtekter)အသီးနှင့်လီ.

ဂ) ကီတ်အိတ်ဖိုင်ပဆူရဲတ်ကျဲလီဒေအသးလာပဆူတတ်ထီဘိကမံးတံးခိတ်အတတ်တီခိတ်ရိတ် မဲအဖီလတ်နှင့်လီ. တတ်ကွတ်ယိထံပုဟဲထီတ်အိတ်ဖိုင်ဒီးတတ်ဂုတ်တတ်ကျိဘတ်တဘတ်လာကီတ်တတ် အိတ်ဖိုင်အပူကဘတ်တတ်ဆာတ်အီဒီးတတ်ကယုထာထီတ်ပုဟလီဆူနီ, ပုဟလီဆူနီ ၂ဒီးပုကွဲးနီတ်တတ်၂ကနှင့်လီ. ပုသုတ်တဖတ်အံကွတ်ထွဲဝဲကီတ်အိတ်ဖိုင်အတတ်လဲသးဘတ်ဂုတ် ဘတ်ဝီအဂီနှင့်လီ. ဒီးပုခေတ်စးအဂတဖတ်မုလိတ်ဒီးကီတ်အိတ်ဖိုင်ကဟံးမုဒါယုထာထီတ် ကွဲအီနှင့်လီ.

ည) လာနီ၊ ဝုဘျာထံကရုမိပျာအဂီၢ်ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢပၤဆုတၢ်ထီၣ်တၢ်ကမံးတံးအနံၣ်ကတၢ်တၢ်ဟ်ဖျါ၊ စုစရီၤဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးစုတၢ်သူတၢ်စွဲလၢနံၣ်လၢကဟဲ (Budsjett) န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ယုထၢထီၣ်-

- ၁. ပၤဆုတၢ်ထီၣ်တၢ်ကမံးတံးကရုခိၣ်
- ၂. ကမံးတံးဖိတဖၣ်ဒီးကမံးတံးဖိအယၢဆုပၤဆုတၢ်ထီၣ်တၢ်ကမံးတံး
- ၃. ဘျာထံတဖၣ်အဖျါစိမိပျာဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကရုလၢတၢ်ဘျာနီၢ်ဂံၢ် ၁၀ အပူၤ
- ၄. ပုၤသမံသမိးတၢ်ကရုလၢတၢ်ဘျာနီၢ်ဂံၢ် (၉.၁) အပူၤ
- ၅. ကျိၣ်စုမူဒါပုၤသမံသမိးတၢ် (ansvarlig revisor) (တၢ်ယုထၢကဲထီၣ်သ့ထဲတၢ်ဆီတလဲအိၣ်ထီၣ်အကတီၢ်)

တ) လၢ (Baptistenes Eiendoms) အဂီၢ်ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကွၢ်တဲသကိးဝဲအနံၣ်က တၢ်တၢ်ဟ်ဖျါတဖၣ်ဒီးစုစရီၤ၊ စုတၢ်ကျဲၤလၢနံၣ်ကဟဲဒီးတၢ်မၤတိၣ်ကျဲၤအရဲၣ်အကျဲၤ၊ တၢ်မၤအတၢ်ပညိၣ်လၢအဘၣ်လိာ်အသးဒီးလံာ်တၢ်ဘျာဆၢတဲာ် (vedtekter) လၢ (Baptistenes Eiendomsdrift) ဘျာထံတဖၣ်အတၢ်သူၣ်ထီၣ်ပၤဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်ဒ်လံာ်တၢ်ဘျာဆၢတဲာ်အိၣ်အသိးကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ယုထၢဝဲကမံးတံးပၤဆုတၢ်ဒီးအယၢတဖၣ်လၢ (Baptistenes Eiendomsdrift) အဂီၢ်ဒဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တ) လၢ (Oslofjord Folkehøyskole) အဂီၢ်ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကွၢ်တဲသကိးဝဲအနံၣ်ကတၢ်တၢ်ဟ်ဖျါသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးအစုစရီၤ၊ စုတၢ်ကျဲၤလၢနံၣ်ကဟဲအဂီၢ်ဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤအရဲၣ်အကျဲၤ၊ တၢ်မၤအတၢ်ပညိၣ်လၢအဘၣ်လိာ်အသးဒီးလံာ်တၢ်ဘျာဆၢတဲာ် (vedtektene) လၢ (Oslofjord Folkehøyskole) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်ဒ်လံာ်တၢ်ဘျာဆၢတဲာ်အိၣ်အသိးကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ယုထၢဝဲကမံးတံးပၤဆုတၢ်ဒီးအယၢတဖၣ်လၢ (Oslofjord Folkehøyskole) အဂီၢ်ဒဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ထ) ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ဆၢတဲာ်သ့ဝဲလၢတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်လၢတၢ်တဟ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အလံာ်ရဲၣ်လီၤအပူၤတဖၣ်၊ ဒ်သိးတၢ်ဆုထီၣ်တၢ်အီၤလၢအဘၣ်ဃးနီၢ်ဂံၢ်အဆၢဖိ (စ) ဟ်ဖျါဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤလိာ်ဘၣ်တၢ်ထၢတၢ်ဖးလၢကဘၣ်အိၣ်ဝဲလံာ်ပူၤယဲာ်ပူၤလၢပုၤဟဲထီၣ် ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤဒ်တၢ်ဆၢတဲာ်ကဘၣ်လိာ်ဖိးမံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ) ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ယုထၢထီၣ်ဝဲတၢ်ယုထၢကမံးတံးတဖုလၢအိၣ်ဝဲ ၅ ဂၤဒီးအယၢ ၃ ဂၤလၢဆုညါတနံၣ်ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ယုထၢထီၣ်ဝဲတၢ်ယုထၢကမံးတံးအိၣ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ယုထၢကမံးတံးအကျါတၢ်ကဘၣ်ကွၢ်ယုဝဲပုၤလၢအအိၣ်ဟဲတၢ်လီၢ်ဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီလိာ်အသးစုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံးတဖုအံၤကဘၣ်ကွဲးဟ်ဖျါထီၣ်အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးလၢလံာ်အပူၤဆုကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

န) ကော်တီအိတ်ဖိုင်အတ်ဆတ်ဘတ်ခဲလတ်တတ်မညီနုအီလောပူအနီဂံအါအတ်ဆတ်ဘတ်လောပူ လောအဟဲထီတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်လောအအိတ်ဒီးတတ်ဟုံတ်ဖးအခွဲအယတ်, မုတမုတ်ဘတ်လတ် ဂုလီလီဆီဆီအိတ်ဆတ်ဘတ်ကွဲယတ်အသးလော (vedtekter) အပူဘတ်နုလီ.

ပ) နံတ်ခိတ်ထံးနံတ်ကတ်တတ်အိတ်ဖိုင်တဖတ်(Årsmøtene)ဟ်ဖိုင်ထီတ်အတ်ကွဲနီတ်တပူ ဃီဖဲအကစာ်ဒုတ်အတ်အိတ်ဖိုင်အတ်ရဲတ်ကျဲမအီအဖီခိတ်နုလီ. တတ်ကွဲနီတ် (protokollen) ကဘတ်ဟ်ပနီတ်ဆတ်ဘတ်အီလောကော်တီအိတ်ဖိုင်ဒီးဘတ်ဆဲးလီစုမုတ် ကျော်လောကော်တီအိတ်ဖိုင်အပူတီခိတ်ရီမဲတ်နုလီ. လံတ်ကွဲနီတ်ဒုးအိတ်ထီတ်ဝဲတ်ဖိးမဲတ် ဘျာသဲး(Juridiske) အလံတ်အုတ်သးလတ်ဆတ်ဘတ်လတ်မတုတ်အီတဖတ်နုလီ.

§ ၇. ထီတ်ကမ်းတံးပဆုတ်ခိတ်သုတ်(Hovdestyret)

က) (Hovdestyret) အိတ်ဒီးတတ်စိကမီခိတ်သုတ်လောနီဂုဘျာထံကရမိတ်ပျာဒီးကော်တီအိတ်ဖိုင် တဖတ်အဘတ်စးဒီးဟံးနုမဲတ်ဆတ်ဘတ်တဖတ်လောအဘတ်လိတ်သးဒီးလောအတ်နုတ်စိတ်က မီ(Fullmakter) လောကော်တီအိတ်ဖိုင်အအိတ်နုလီ.

ခ) (Hovdestyret) အိတ်ဒီးမုဒါဖးဒိတ်လတ်ကဟ်လီတတ်ပညိတ်ကွတ်စိတဖတ်ဒီးဒုးကွဲပျာ ထီတ်လဲကျဲတ်ဘျာတဖတ်ဒီးတတ်ဘျာတကွိတ်တဖတ်လောနီဂုဘျာထံကရမိတ်ပျာအတ်ဖဲတ်မ အပူ, ဒီးလောအဘတ်ထွဲဒီးတတ်အံအဝဲသုတ်ကဟ်ပျာထီတ်ဟုံတ်ကျဲလော

ကြးအဘတ်တဖတ်ဆုလောကော်တီအိတ်ဖိုင်အဂီနုလီ. တတ်ကဘတ်ဟ်ပျာထီတ်, ဆုထီတ် ရံးဒီးတတ်ဟ်ပျာတဖတ်, ကျိတ်စုစရီ, ကျိတ်စုတ်တိတ်ကျဲလောနံတ်လောကဟဲပဂီဒီးတတ်ဖဲတ်မတတ်ရဲတ် ကျဲ, တတ်မအတ်ပညိတ်လောအတဘတ်ယးလဲနုလီလောကရဒုအဂအတဖတ်လောအအိတ်လောနီ ဂုဘျာထံကရမိတ်ပျာအဖီလတ်နုလီ.

ဂ) (Hovdestyret) ဘတ်လူပိတ်မထွဲဟံးမုဒါလောနီဂုဘျာထံကရမိတ်ပျာအပူခီဖိုင်ဆဲးလီ အမံစုမုတ်ကျော်နုလီ. (Hovdestyret) ဘတ်ဟုံတ်ဝဲအခွဲလတ်ဆဲးလီစု မုတ်ကျော် (Prokura) သုတ်နုလီ. (Hovdestyret) ဟုံတ်လီမုဒါတတ်စိကမီလော (hovdestyret) အပူပလီဆုတ်နီအစုပူတပူဃီဒီးနုရွဲခိတ်ကျော်လောကတီတ်မဒီးဆဲးလီ စုမုတ်ကျော်လောအဝဲသုတ်အခတ်စးလောအဘတ်ယးဒီးတတ်ပူတတ်ဆါဒီးတတ်ပိတ်လီတတ်သုတ်ထီတ်အဂီ နုလီ.

ဃ) အဒု(၁) (Hovdestyret) အိတ်ဒီးကမ်းတံးပဆုတ်ကရဖိ(၉)ဂလောအဘတ်ဟုံတ် ယု ထထီတ်အီလောကော်တီအိတ်ဖိုင်လောသနံတ်အတီပူနုလီ. (Hovdestyret)ကမ်းတံးပဆုတ် ကရဖိတဖတ်ကဘတ်မုတ်ကရဖိလောအိတ်လတ်အိတ်ဖိုင်တဖုဖုအပူလောအအိတ်လောနီဂုဘျာထံက ရမိတ်ပျာအပူနုလီ. ကမ်းတံးဖိ(၃)ဂဟးထီတ်လတ်ယုထထီတ်နံတ်ဒဲး, ဘတ်ဆတ်အဝဲသုတ်ဒီး ယုထထီတ်ကဒါကုသးသုတ်နုလီ. လတ်ယုထထီတ်ခတ်စးသုတ်တဖတ်အံအဂီတတ်ကဘတ်ဟုံတ်သုတ်

ဟံးသးဟံးန့ၢ်ဝဲတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤ, တၢ်လဲၤ
ခိဖျိ, ပုၤကိးကလုာ်ကိးမ့ၢ်(mangfold) ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤအတၢ်လီၤတၢ်ရၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

အဒု(၂) ကရၢခိၣ်ပုၤဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤတၢ်ယုၤထၢထီၣ်အိၣ်ကိးမ့ၢ်န့ၣ်ဒဲးလၢကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ
(hovdestyret) အကမံးတံးအကျါတဂၤလၢတၢ်မၤအိၣ်တၢ်ကွဲးအတၢ်ယုၤထၢန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်မ့ၢ်
ဝဲပုၤနီၢ်ဂံၢ်အါနီၢ်နီၢ်လၢတၢ်ကယုၤထၢထီၣ်အဝဲန့ၣ်လီၤ.

အဒု(၃) ကိးမ့ၢ်န့ၣ်ဒဲးတၢ်ယုၤထၢထီၣ်ဝဲကမံးတံးအယၢ်(၄)ဂၤလၢတၢ်ဆီလီၤပၢ်လီၤနီၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒီးအဂၤ
ပိၣ်ထွဲထီၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ယုၤထၢခၢၣ်စးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတၢ်ကဘၣ်ကွၢ်ဝဲထံနီၤဖးအတၢ်သ့တဘၣ်,
တၢ်လဲၤခိဖျိဒီးပုၤကလုာ်ကိးမ့ၢ်(mangfold)ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤအတၢ်လီၤတၢ်ရၤလီၤသးန့ၣ်လီၤ.

c) (Hovedstyret) ဟံးန့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢတဲာ်သ့ဝဲကမံးတံးဖိထဲ(၅)ဂၤဖၣ်လဲာ်ဟဲထီၣ်ဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်
အခါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဖးမ့ၢ်ဒ်သိးတခါပုၤဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤကရၢခိၣ်တဂၤအတၢ်ဖးမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢတဲာ်လၢခံ
ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

စ) (Hovedstyret)ဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးကတိၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအလီၤလိာ်
သးဒီးအမူဒါတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒ်အမ့ၢ်ပုၤခၢၣ်စးဒ်လံာ်တၢ်ဘျၢဂံၢ်ခိၣ်ထံးဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးအသိးလၢဒီတနံၣ်ညါ
အတီၢ်ပူၤသ့န့ၣ်လီၤ.

§ ၈ (Arbeidsgrener) ကရၢအဒုတဖၣ်

က) နီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိၢ်ပုၤအိၣ်ဒီးအကရၢဒုတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးအမူဒါစုာ်စုာ်ဒီးအတၢ်မၤလီၤလီၤ
ဆီဆီလၢဘၣ်လိာ်အသးဒ်အတၢ်ရၤလိာ်မုာ်လိာ်ဘၣ်ထွဲအဟီၣ်ကဝီၤအိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

- ၁. Oslofjord Folkehøyskole
- ၂. Baptistene Eiendomsdrift
- ၃. နီၤဝဲဘျၢထံပိာ်မုာ်ကရၢ
- ၄. နီၤဝဲဘျၢထံဖိသၣ်ဒီးသးစၢ်ကရၢ
- ၅. ဖျိၣ်စိမိလၢတၢ်တီခိၣ်ရိၢ်မဲဒီးသးဂ့ၢ်ပီညါ(Høyskolen for Ledelse og Teologi AS)
- ၆. နီၤဝဲခွီခရံၣ်ဖိစာဖျိၣ်ကရၢ(NCCF)

ခ) ကရၢဖိအဒုသ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲဖိးသဲးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ပၤလီၤသးတဂၤအိၣ်ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘျၢ
တၢ်ဆၢတဲာ်လံာ်န့ၣ်ကျဲ(vedtekter) လၢအသ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးအလီၤလၢဖၣ်ဝဲဒ်က
ရၢဒုတဖုတကရၢအပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

ဂ) ပၤဆၢတၢ်ကမံးတံးလၢကရၢဒုသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအပူၤဘၣ်တၢ်ယုၤထၢထီၣ်အိၣ်အဘၣ်လိာ်သးဒီးက
ရၢဒုဒ်ဝဲဒ်လၢအတၢ်ဘျၢဂံၢ်ခိၣ်ထံးအဖိလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

ဃ) ကရုဗိအဒုသုတဖန်အံအိဉ်ဒီးအနီကစာဒဲအနိကတၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိလၢကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဒိဉ်အပူဒီးအဝဲသုတ်ပၤဖျါထီဉ်ဝဲလံာ်ပၤဖျါလၢအဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်ဖဲတၢ်မၤအဂ့ၢ်, ကျိဉ်စုစရီဒီးကျိဉ်စုတၢ်တီၢ်ကျဲလၢန့ၣ်လၢအကဟဲအဂီၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအရဲၣ်အကျဲဒီးအတၢ်ပညိဉ်တၢ်ကွၢ်စိလၢ (hovedstyret)ဒီး (landsmøte)အမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဆၢတၢ်ဝဲအံဘၣ်တခီဒီးလံာ်ပၤဖျါတဖၣ်, ကျိဉ်စုစရီဒီးကျိဉ်စုတၢ်တီၢ်ကျဲလၢန့ၣ်လၢအကဟဲအဂီၢ်လၢအဘၣ်တၢ်ပၤပနီဉ်ဆၢတၢ်အီၤလၢနီၤဝဲဘျၢထံပိာ်မုၢ်ကရၢအနီကစာမ့ၢ်, ဖိသၣ်ဒီးသးစၢ်ကရၢမ့ၢ်ဂ့ၢ်နီၤဝဲခရံာ်ဖိစၢ်ဖျိကရၢအနိကတၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိတဖၣ်အပူတမံးဃီဒီးဖျိစိမိလၢတၢ်တီခိဉ်ရီၢ်မဲဒီးသးဂ့ၢ်ပိညါအတၢ်အိဉ်ဖျိဖးဒိဉ်လၢအမၤဝဲတၢ်ဆၢတၢ်သုတ်တဖၣ်လၢအဟံးပနီဉ်တူၢ်လိာ်ဝဲဝဲအလီၢ်ခံဒီးဆုထီဉ်ဝဲဆု(hovdestyret)အအိဉ်န့ၣ်လီၤ.

§ ၉. တၢ်ဃီထံသမံသမိးကရၢ(Kontrollutvalget)

က) တၢ်ဃီထံသမံသမိးကရၢမ့ၢ်ကရၢတဖၣ်လၢအိဉ်ဆၢထၢဉ်စီစဲဉ်ဒဲအတၢ်တဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢထီဉ်အတၢ်ဃုထၢထီဉ်အီၤလၢနီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိာ်ပျၢအကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဒိဉ်န့ၣ်လီၤ. ကရၢတဖၣ်အံမ့ၢ်ဝဲကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိအဂီၢ်တၢ်သမံသမိးအမိာ်ပျၢတခါ, ဒီးတအိဉ်ဝဲလၢပၤဆုတၢ်ထီဘိကမံးတံးအပူမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒီးပုၤကျိဉ်လိာ်တၢ်လၢ(Det Norske Baptistsamfunn) နီတဖၣ်အဖီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခ) တၢ်ဃီထံသမံသမိးကရၢအိဉ်ဒီးအကရုဗိ(၃)ဂၤလၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢထီဉ်အီၤလၢကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဒိဉ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဒီးဃုထၢသးသ့လၢကရၢအဝဲအံအပူကဘၣ်မ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢအတမ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢနီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိာ်ပျၢအလီၢ်ခါသးအပူ, ကရၢဒုတဖၣ်အပူဒီးမ့ၢ်ကမံးတံးပၤဆုတၢ်တဖၣ်လၢကီၢ်ပူအံဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢအဆၢကတီၢ်မ့ၢ်ဝဲ(၃)န့ၣ်ဒ်သိးဒီးအဝဲသုတ်အကျါကရုဗိတဂၤအိဉ်လၢတၢ်ဒီးဃုထၢအသီကိးမ့ၢ်န့ၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ.

ဂ) တၢ်ဃီထံသမံတမိးကရၢအံအတၢ်မၤအတက့ၢ်မ့ၢ်ဝဲဒ်အနီကစာအတၢ်လီၤဆိပာ်လီၤတၢ်လၢကဘၣ်မၤတဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ဆၢတၢ်ဝဲအီၤလၢကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဒိဉ်န့ၣ်လီၤ.

ဃ) ပုၤဟံးမူဒါလၢရူတဖၣ်, ပၤဆုတၢ်ကမံးတံးတဖၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်ကျိဉ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်တဖၣ်အိဉ်ဒီးအမူအဒါလၢကဟံးဖျါထီဉ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိဉ်လၢာ်ဒ်တၢ်ဃီထံသမံသမိးကရၢလိဉ်ဘၣ်ဝဲဒဲလၢအတၢ်မၤအပူန့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ကွဲးထုးထီဉ်အီၤမ့ၢ်ဝဲဘၣ်တၢ်ဆုအီၤဆုတၢ်ဃီထံသမံသမိးကရၢအအိဉ်အချုကတၢ်တသ့ဝဲအသ့လၢတၢ်အိဉ်ဖျိတဖၣ်တၢ်မၤအီၤဝဲအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

§ ၁၀. ဘျာထံတဖန်အဖွဲ့စိမိပျာကူညီလိင်တော် (Baptistenes Høyskoleråd)

က) တပ်ညွှန်ကွပ်ကဲ

ဘျာထံတဖန်အဖွဲ့စိမိပျာကူညီလိင်တော်တဖုအံ့အိန်ဒီးမူဒါလကမာဝဲတော်ဟူးဂဲတဘိယုာ်ယီအတော် နှိုဟဘဉ်ဖွန်စိမိပျာကူညီလိင်တော်တီခိန်ရိုမဲဒီးသးဂွာ်ပိညါတော်မလိလခါဝဲဘျာထံကရုမိာ်ပျာအလီာ်နှဉ် လီာ်. ဘျာထံတဖန်အဖွဲ့စိမိပျာကူညီလိင်တော်ကမာတော်လခါဝဲဘျာထံကရုမိာ်ပျာအတော်လိဉ်ဘဉ်ဒီး အတော်သးစဲသ့ဉ်တဖန်ကဘဉ်တော်အံးထွဲကွာ်ထွဲဝဲလခါအတော်သိဉ်လိ အတော်ဟ့ဉ်နှိလီာ် ဒီးတော်ဟူး တော်ဂဲလခါဖွန်စိမိပျာလီာ်ဝဲတဖန်ဒီးအဝဲသ့ဉ်ကဘဉ်တီဉ်ပျါထီဉ်က့ကိးနံဉ်ဒဲးဆူနှိဝဲဘျာထံကရု မိာ်ပျာအကီာ်တော်အိဉ်ဖျိဉ်ဒိဉ်အအိဉ်နှဉ်လီာ်.

ခ) ကမံးတံးကရုဖိ

အဒု(၁) ဘျာထံတဖန်အဖွဲ့စိမိပျာကူညီလိင်တော်ကရုအံ့အိဉ်ဝဲဒီးအကရုဖိ၅၀ဒီးအယာ် ၂၀နှဉ် လီာ်.အဝဲသ့ဉ်အကျါ၄၀နှဉ်ဘဉ်တော်ယုထာထီဉ်အီလခါဝဲဘျာထံကရုမိာ်ပျာအကီာ်တော်အိဉ်ဖျိဉ်ဒိဉ် လခါသခံဉ်အတီာ်ပူ.ဒ်သိးလခါကိးမုာ်နံဉ်ဒဲးတော်ယုထာထီဉ်ကရုဖိကအိဉ်ဝဲအကီာ်နှဉ်လီာ်.နှိဝဲဘျာထံ ကရုမိာ်ပျာပဆုတော်ထီဘိကမံးကဲဝဲခါဉ်စးတပူယီဒီးနဲာ်ရဲာ်ခိဉ်ကျါမ့တမ့ာ်တခါကရုခိဉ်ပျာဟလီာ် ဆုဉ်နှိနှဉ်လီာ်.ကရုဖိအယာ်တဖန်ဘဉ်တော်ယုထာထီဉ်အီလခါတနံဉ်တဘျီအကတီာ်ပူလခါဖွန်စိမိ ပျာကူညီလိင်တော်အကရုဖိဒဲးနှဉ်လီာ်.

အဒု(၂) ကီာ်တော်အိဉ်ဖျိဉ်ဒိဉ်ယုထာဝဲပျာအခိဉ်လခါဘျာထံတဖန်အဖွဲ့စိမိပျာကူညီလိင်တော်ကရုအကီာ် တနံဉ်တဘျီနှဉ်လီာ်.

အဒု(၃) ကမံးတံးဖိဒီးအယာ်လခါတော်ယုထာထီဉ်အီတဖန်ကဘဉ်အိဉ်ဒီးအတော်သ့တော်ဘဉ်လခါအ ဘဉ်ထွဲလိာ်အသးအတက့ဉ်ပူဒ်ဘျာထံတဖန်အဖွဲ့စိမိပျာကူညီလိင်တော်ကရုတော်ဟလီာ်နှဉ်အီဒ် ကဘဉ်ပဆုရဲဉ်ကျဲဝဲအသိးနှဉ်လီာ်.မုာ်ခွါခဲခါလခါကဘဉ်ပဉ်ယုာ်လခါခါစးအကျါ.ဒီးတမံးယီအ ကဘဉ်ဟ်သ့ဉ်ဟ်သးမလီာ်တော်စုာ်ကိးသးနံဉ်(အညါ)ဘဉ်လိာ်သးတဘိဉ်တပျာကိးကပဒ်တော် အိဉ်သးအသိးနှဉ်လီာ်.

အဒု(၄)ဖွန်စိမိပျာကူညီလိင်တော်ကရုအိဉ်ဖျိဉ်ထံဉ်လိာ်သးဖဲတော်လိဉ်အိဉ်ထီဉ်, ဘဉ်ဆဉ်ကဘဉ် အိဉ်ဝဲဒီးတော်အိဉ်ဖျိဉ်ထံဉ်လိာ်အစ့ကတော်တနံဉ်တဘျီနှဉ်လီာ်.ဘဉ်ဆဉ်ကမံးတံးကရုဖိ(၅)၀အ ကျါ(၃)၀မုာ်ယုထီဉ်နှိဝဲဒီးတော်ကဘဉ်ကိးတော်အိဉ်ဖျိဉ်ထံဉ်လိာ်သးတဘျီအမဲာ်ညါနှဉ်သ့ဝဲလီာ်.

ဂ) ချဉ်းစားမူဒါတ်မာ (Mandat)

အဒု(၁) နိုဝုဘျာထံကရုမိာ်ပျာ်မုာ်ဝဲချဉ်းစားဆူဒီကရဲးစံတ်အိဉ်ဖျဉ် လာဖျဉ်စိမိလတ်တီခိဉ်ရိာ်မဲဒီး သးဂုာ်ပိညါတ်မာလိ(Høyskolen for Ledelse og Teologi AS) ဒီဖျဉ်ဘျာထံတဖဉ်အဖျဉ် စိမိပျာ်ကူဉ်လိာ်တ်ကရုာ်အကရုဖိတဖဉ်ဒီးကရုဖိအယာ်န့ဉ်လီာ်.

အဒု(၂) ဘျာထံအဖျဉ်စိမိပျာ်ကူဉ်လိာ်တ်ကရုာ်ဆူထီဉ်ဝဲ(Kandidater) ဆူ(Høyskolen for Ledelse og Teologi A/S)အပဆူတ်ကမံးတံး styret(ကမံးတံးကရုဖိဒီးကရုဖိအယာ်တဖဉ်)လာ ဘျာထံတဖဉ်အဖျဉ်စိမိပျာ်ကူဉ်လိာ်တ်အကမံးတံးကရုဖိဒီးအယာ်တဖဉ်အကျါန့ဉ် လီာ်. ဖျဉ်စိမိလတ်တီခိဉ်ရိာ်မဲဒီးသးဂုာ်ပိညါအကွိအတ်အိဉ်ဖျဉ်ဖးဒိဉ်အပူယုထာထီဉ်ဝဲအပူပာ ဆူတ်ကမံးတံးတဖုလာအဘူးကတံးဒီးတံးဖဲမဟူးဂဲဒ်တ်သ့ဉ်တ်အာဉ်လီာ်အိဉ်အသိးန့ဉ်လီာ်.

အဒု(၃) ဘျာထံတဖဉ်အဖျဉ်စိမိပျာ်ကူဉ်လိာ်တ်ကရုာ်အိဉ်ဒီးအတ်မမူဒါလာကအံးထွဲကွာ်ထွဲပာ ဆူရဲဉ်ကျဲာ်ဝဲ(Fond) စ့ဟ်ကီလာညါလာအဘဉ်တ်ဟ်လီာ်ယာ်အီလာ (Baptistene Teologiske Seminar) အဖီလာန့ဉ်လီာ်. တံးအံးထွဲကွာ်ထွဲပာဆူရဲဉ်ကျဲာ်တံးအံးကဘဉ်ဘဉ် လိာ်ဖိးမံလိာ်သးဒီး(Fond)အကလုာ်ကလုာ်အတ်အိဉ်သးအကွာ်အဂီအိဉ်အသိးန့ဉ်လီာ်.

အဒု(၄) ဘျာထံတဖဉ်အဖျဉ်စိမိပျာ်ကူဉ်လိာ်တ်ကရုာ်န့ဉ်ဆူထီဉ်ဝဲအချဉ်းစားဆူပာဆူတ်ကမံးတံး ဆူ(Baptistene Eiendomsdrift) အဂီလာအဝဲသ့ဉ်ကရုဖိအကျါဒဉ်ဝဲန့ဉ်လီာ်.

§ ၁၁. တံးဘူးတံးလဲဒီးပျာ်မတ်ဖိအကရုာ် (Lønn og personalutvalget)

က) တံးဘူးတံးလဲဒီးပျာ်မတ်ဖိအကရုာ်ကမုာ်ဝဲတံးဟ့ဉ်ကူဉ်ဟ့ဉ်ဖးတံးအမိာ်ပျာ်ကွာ်ဂီတခါလာက ဟံးပာယာ်ပျာ်ဒီတဖုအတ်တမံးယီအတ်န့ဉ်ဘဉ်တ်အဘူးတံးလဲဒီးပျာ်မတ်ဖိတဂုာ်အတ်အိဉ်သး ဖံးအိဉ်မအိဉ်လာနိုဝုဘျာထံကရုမိာ်ပျာ်အပူန့ဉ်လီာ်. တံးမအလီာ်အကျဲအဂီတခီမုာ်ဝဲလာပျာ်မတ်ဖိ ကိးဂုာ်ဒီးလာနိုဝုဘျာထံကရုမိာ်ပျာ်အပူအဂီဒ်ပျာ်ဆူဉ်နီမတ်လာရုလာတုတဖဉ်ဒီးမံရုဉ်အတ် မာ, ကရုဒုသ့ဉ်တဖဉ်အတ်မလာအဘဉ်ယးဒီးအိဉ်ကွဲးလီာ်သးလာတ်ဘျာနီဂံာ် ၈.(က) ဒီး လာတ်အိဉ်ဖျဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အပျာ်မတ်ဖိတဖဉ်အဂီန့ဉ်လီာ်.

ခ) တံးဘူးတံးလဲဒီးပျာ်မတ်ဖိတဖဉ်အဂုာ်အကျါတ်တစံးကတိဘျာဆူအတ်ဂုာ်ကီလာကီတ် အိဉ်ဖျဉ်ဒိဉ်အပူဘဉ်, မုမုာ်တခီတ်ဆူတ်ဂုာ်တ်ကျါလာတ်ကတဲသကိးအီအဂီဆူတ်ဘူးတံး လဲဒီးပျာ်မတ်ဖိအကရုာ်အအိဉ်န့ဉ်လီာ်. လာအဘဉ်ယးဒီးတံးဘူးတံးလဲဒီးပျာ်မတ်ဖိအဂုာ်အကျါ လာဘဉ်ထွဲလိာ်အသးဒီးတံးဘျာတ်သိဉ်တ်သီခဲလာန့ဉ်ဘဉ်တ်ဆူအီဆူကရုာ်အဝဲအံးအအိဉ် လာတ်ကတဲသကိးအဂီမုာ်ဂုာ်လာတ်ကတဲပျါထီဉ်တ်တမံးမံးအဂီမုာ်ဂုာ်လာအတချူးဒီးလာပာဆူတ် ကမံးတံးတဖု, တံးအိဉ်ဖျဉ်တဖုပုဆူတ်ဝဲတ်ဂုာ်အံးဒီးဘဉ်န့ဉ်လီာ်.

ဂ) ပာဆူတ်ကမံးတံးတဖုစုာ်စုာ်ကဘဉ်ကဲထီဉ်ဝဲချဉ်းစားလာအဝဲသ့ဉ်အကျါဒဉ်ဝဲန့ဉ်လီာ်. နိုဝုဘျာ ထံပာဆူတ်ထီဘိကမံးတံး(hovdestyret) နိုဝုဘျာထံဖိသဉ်ဒီးသးစာ်ကရု, (Baptistene

Eiendomsdrift) ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အခၢ်စး(၂)ဂၤ, တဂၤကမ့ၢ်ဝဲလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်အကျါ ဒီးတဂၤကမ့ၢ်ဝဲလၢပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤတဖၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘူးတၢ်လဲဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိကရူၢ်ဝဲအံၤက တီၣ်ဖျါထီၣ်က့ၤတၢ်ဆူပၤဆုၤတၢ်ထီၣ်ဘိကမံးတံးတဖၣ်အအိၣ်လီၤလီၤန့ၣ်လီၤ. နီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိၢ်ပုၤ အပုၤမၤတၢ်ခိၣ်သ့ၣ်(administrasjon)ကမ့ၢ်ဝဲပုၤကွဲးနီၣ်ကွဲးယါတၢ်လၢကရူၢ်တဖုအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

§ ၁၂. ပုၤဟ့ၣ်ဒီးလဲတၢ်မၤအကျိၣ်လိာ်တၢ်ကရူၢ် (Ansettelsesrådet)

က) ပုၤဟ့ၣ်ဒီးလဲတၢ်မၤကရူၢ်အံၤအတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိမ့ၢ်ဒ်သိးကဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဒီးဟံးစုန့ၣ်ကျဲဝဲ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢနီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိၢ်ပုၤအပုၤလၢတၢ်သံကွၢ်သံ ဒီးမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်လၢအဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ဖးဟးထီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤ, တၢ်ကတိၤ သကိးတၢ်ဒီးပုၤဟဲန့ၣ်လီၤမၤတၢ်အသိးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ရဲၣ်ကျဲပၢပနီၣ်ဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်အ တၢ်မၤအရဲၣ်အကျဲဝဲအံၤလၢနီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိၢ်ပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ခ) ကရူၢ်ဝဲအံၤကလူၤပိာ်ထွဲတၢ်ဘျၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအလံာ်န့ၣ်ကျဲလၢ (hovdestyret) ဆၢတဲာ်ဝဲလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်ကဝဲာ်ထံနီၤဖးပုၤတဂၤအကံာ်အစီၤ,လုၢ်လၢလၢသကဲာ်ပဝးလၢအဂ့ၤတဖၣ်ဒီးအတၢ်သ့ တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးတကတီၢ်ပီပုၤအဝဲန့ၣ်ကသ့အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဂ) Ansettelsesrådet အိၣ်ပၣ်ယုာ်ဝဲဒၣ်ဒီး(hovdestyret)အခၢ်စးတဂၤ,န့ၢ်ရွဲၢ်ခိၣ်ကျါ, ကရၢဖိ တဂၤလၢပုၤဖံာ်တဲာ်တဲလီၤတၢ်ကရူၢ်လၢ (Adelfia) တခါဒီးခၢ်စးကရၢဖိတဂၤလၢအအိၣ်ဝဲ ဒီးဘျၢထံယုၤဂ့ၢ်ပိညါအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဂၤလၢ (hovdestyret) ယုၤထၢထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၢ်မဲအီၤလၢန့ၢ်ရွဲၢ်ခိၣ်ကျါန့ၣ်လီၤ.

ဃ) ကရူၢ်တဖုအံၤအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢကဟံးန့ၢ်ကွံာ်ဒီးထုးကွံာ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်အလီၢ် အလၢတၢ်ဟံးပနီၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.

§ ၁၃. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်တၢ်ကစီၣ်အတၢ်မၤ(Informasjonsarbeid)

က) တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်တၢ်ကစီၣ်အတၢ်မၤဝဲအံၤလၢနီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိၢ်ပုၤအပုၤအံၤကဖးန့ၣ်ဖျါထီၣ် ဝးဝးလၢတၢ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ထီၣ်အသးလၢကရၢမိၢ်ပုၤအပုၤ,ကရၢဒုသ့ၣ်တဖၣ်အပုၤ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပုၤန့ၣ်လီၤ.

ခ) န့ၢ်ရွဲၢ်ခိၣ်ကျါလၢနီၤဝဲဘျၢထံကရၢမိၢ်ပုၤအပုၤအိၣ်ဒီးအမူအဒါဒ်အဲးဒီးထၢၣ်တဂၤအသိးလၢတၢ် ကထထုးထီၣ်ရၢလီၤတၢ်ကစီၣ်လၢကရၢမိၢ်ပုၤအပုၤန့ၣ်လီၤ.

§ ၁၄. ကရူၢ်ဒီးကမံးတံးတဖၣ်(Utvalg og komiteer)

ကရူၢ်ဒီးကမံးတံးလၢအတဘၣ်တၢ်ယုၤထၢအီၤလၢကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒိၣ်တဖၣ် (hovdestyret)က ယုၤထၢထီၣ်က့ၤဝဲဒီးကဟံးန့ၢ်က့ၤဝဲမူဒါလၢတၢ်အဝဲအံၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

§ ၁၅. ကီရီဒါအတတ်ဖုံးတတ်မ(Distriktareid)

နီဝုဘျာထံကရုမိပျာ်မတတ်လကီရီဒါလီကဝီအပတီသုခိဖျိအနီကစာဒုတ်တတ်ကရုကရိတဖု နှင့်လီ. ကီရီဒါဒီးကဝီဒါအတတ်မတဖုဆတ်တံဒီးသန့ထီဒါအသးလအကစာဒုတ်အတတ်ဘျာခိ သုဒါအဖိခိသုနှင့်လီ.

§ ၁၆. တတ်ဘျာဒီးအလံာ်နှင့်ကျဲအတတ်ဆိတလဲ (Vedtektsendringer)

တတ်ဆိတလဲသုဒါတဖုလတတ်ဘျာဒီးတတ်ဆတ်တံလံာ်နှင့်ကျဲတဘုဒါအံအပူနှင့်နှါဒီးသုဒါထဲ လပုခံပူသပူအတတ်ဘုဒါသးနီဂံအါဖဲတတ်ဆတ်တံမုပိလီအသးခံ,ခံဘျီလကီတတ်အိဒါဖျိဒါ အပူနှင့်လီ. မုတမုဘုဒါတခီ(vedtekter) သုဒါတဖုအံဆိတလဲအီသုဝဲကီတတ်အိဒါဖျိဒါ တဘျီခိဖျိပုခံပူနှင့်လီ.

§ ၁၇. တတ်လီမုာ်လီဖး: Oppøsning

နီဝုဘျာထံကရုမိပျာ်လီဖးလီသးသုဝဲခိဖျိတတ်ဆတ်တံဖးအနီဂံအါကမုာ်ဝဲခံပူ သပူလအမအသးခံဘျီလကီတတ်အိဒါဖျိဒါယိယိပူနှင့်လီ.လတတ်မုာ်တဲသကိးတတ်ဂုာ်ဝဲအံအ ခိဒါထံးကတတ်တဘျီ.ကီတတ်အိဒါဖျိဒါကဘုဒါဟံးယာ်မဲတတ်ဆတ်တံခါလအဘုဒါယးခါဆူ ညါတတ်နီဖးဟံးကီယာ်တတ်ဖိတတ်လံလကီဝုဘျာထံကရုမိပျာ်အတတ်လအလီအယီလီအသးဒီး နီဝုဘျာထံကရုမိပျာ်တအတတ်ပညိဒါကွာ်ဖိ နီဂံ § ၂ အပူအသးနှင့်လီ.

တတ်ဘျာဒီးတတ်ဆတ်တဖုအလံာ်နှင့်ကျဲအဝဲအံတတ်စးထီဒါသုအီဖဲ လါအီကးစ် ထီဒါ ၁သီ ၁၉၇၉ အပူနှင့်လီ. တကတီပီတတ်ပာ်ယပတုာ် ”တတ်ဘျာလကီနီဝုဘျာထံကရုမိပျာ်အဂီ”တတ် ဆိတလဲအီလ Trondheim i 1945, Halden 1946 ဒီးလ Oslo ဝဲ ၁၉၄၈အပူနှင့်လီ.

